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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Varga Mihály, pénzügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mennyi megtakarítás van a Babakötvényekben?" 

Tisztelt Miniszter úr!

A szocialista kormány által bevezetett Babakötvény egy új családtámogatási forma volt. Alapvetően
a 2006 után született gyermekek számára jelentett egy öngondokosdást is erősítő támogatást, amit
nagykorúvá válásakor válthatnak ki és lényegében bármire felhasználhatják azt. Az állam ad egy
induló összeget, 42 500 forintot (ami sajnos 2008 ót változatlan), amit ha a szülő kiegészít, akkor az
állam a befizetések 10 százalékáig, maximum 6 ezer forint erejéig külön támogatást ad (ez sem
változott az elmúlt 12 évben). Ehhez azonban meg kell nyitni a gyermek nevére szóló Start számlát.

A Fidesz-kormány többször is változtatott a rendszeren, és a jogosultak körén is (többek között
kibővítette a határon túl élőkre is). Valamint 2012 óta már csak az Államkincstárnál lehet nyitni
Start-számlát, és kizárólag állampapírba lehet fektetni a befizetéseket. Az államosítás után lehetővé
tették,  hogy a szülők a 2006 előtt  született  gyermekek számára is nyithassanak számlát,  de így
leghamarabb csak a megnyitás után három évvel vehető fel a megtakarítás.

Jelenleg tehát a Start-értékpapírszámlára tett 42 500 forintos életkezdési támogatáson túl további
egyéni befizetésekkel és az állami támogatással akár több millió forintot is összegyűjthet a család a
gyerek számára (már akinek van miből befizetnie).

Sajnos  azonban,  néhány korábbi  hírtől  eltekintve,  nem igazán lehet  arról  tudni,  hogy pontosan
mennyi gyermek számára nyitottak számlát és mennyi gyermek után fizetnek be plusz megtakarítást
a szülők, illetve arról sincs információ, hogy mennyi befizetés gyűlt össze az évek során összesen.

Mindezek miatt kérdezem:

-  Mennyi  gyermeknek  adott  az  állam  Babakötvényt  az  elmúlt  években  a  bevezetése  óta?
Miként aránylik ez az adott évben születettek számához? 



-  Mennyi  gyermek  után  nyitottak  számlát  a  szüleik  az  egyes  években  a  Babakötvény
bevezetése  óta  (különös  tekintettel  arra,  hogy  mindez  jelentősen  változott  az  államosítás
után)? 

- Mennyien fizettek be a „havi ötezer” forint felett (ami után már nem jár állami támogatás)
az egyes években? 

- Mekkora összeget tett ki a befizetések után járó állami támogatás az elmúlt években? 

-  Mennyi  befizetést  történt  összesen  a  számlákra  az  egyes  években?  Mekkora  volt  a
legmagasabb összeg? Mekkora most a teljes állomány?

(Kérem, válaszában jelezze, hogy mennyi volt az egyes években a befizetések száma: 

1-60 000 forint között, 

60 001 – 120 000 forint között

120 001 – 180 000 forint között

180 001 – 240 000 forint között

240 001 – 360 000 forint között

360 001 – 480 000 forint között

480 001 – 600 000 forint között

600 001 – 1 200 000 forint között

1 200 001 –6 000 000 forint között

6 000 000 forint felett?)

- Mennyi volt az egyes években a passzív számlák száma, amikre nem történt befizetés? 

-  Mennyi gyermek után vezetnek még számlát a bankoknál és mekkora összegű az ottani
megtakarítási állomány összesen? Mekkora ott a legmagasabb összegű megtakarítás? 

- Mennyi gyermek után és mekkora összegben vették már fel a megtakarítást? 

Tisztelettel várom válaszát!

Budapest, 2020. január 24.

Korózs Lajos

országgyűlési képviselő

(MSZP)
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